
Referat af generalforsamling i LandbrugsLauget amba, afholdt 
søndag den 7. april 2024 på Krogerup Højskole 
 
1. Valg af dirigent 
Kim Meurs Gerken blev valgt som ordstyrer og konstaterede, at der var 
indkaldt rettidigt til generalforsamlingen.  

 
2. Valg af referent 
Johannes Carlsen blev valgt som referent. 
 
3. Forpersonens beretning 
Beretningen kan findes på Andelsgaardes hjemmeside under 'Om os'. 
Rasmus henviste til denne og gentog de vigtigste punkter: En sø er blevet 
etableret med midler fra en privat donor via Merkurfonden. Storkebækken, 
som løber ud i Tryggevælde Å ved shelteret, genslynges i 2024 med midler 
fra Faxe Kommune. Tak til kommunen og den private donor. 
 
Brinkholm har taget 10% af jorden ud til beskyttet natur. I 2023 har Rasmus 
modtaget 100.000 af Bodil Pedersen prisen, som sammen med pengene 
fra julegaver købt af medlemmerne går direkte til et kommende 
skovlandbrug på Brinkholm. 
 
Mølleriet har været besværligt, men er lykkedes, så man nu kan købe mel 
på bl.a. Grønt Marked. Vi har søgt LAG og søger løbende andre fonde til 
etablering af fælleshuset. 
 
Beretningen blev godkendt. 
 
4. Godkendelse af regnskab 
Foreningens bogfører, Mogens, var med på en online forbindelse for at 
gennemgå årsregnskabet, som også kan findes på Andelsgaardes 
hjemmeside. 
 
Der er ingen påtegninger på regnskabet. Der er beregnet underskud i 
foreningen. Der er ikke mange indtægter, men udgifter til administration, 
vedligeholdelse osv.  
 
Bjørn spurgte, om regnskabet er som forventet. Mogens svarede, at det er 
præcis som forventet. Der blev spurgt ind til om offentlig støtte er en 
mulighed for gården. Rasmus svarede, at hektarstøtten tilfalder forvalterne, 
men at Andelsgaarde hæver huslejen tilsvarende, så det går lige op. I 



forlængelse heraf blev det pointeret, at der forventes højere indtægt fra 
husleje i fremtiden, når stuelejligheden i stuehuset står færdig.  
 
Regnskabet blev godkendt. 
 
5. Fastsættelse af kontingent 
Intet kontingent; denne del ligger i foreningen og blev fastlagt i dennes 
forudgående generalforsamling. 
 
6. Valg af forperson, kasserer, bestyrelse, revisorer og evt. suppleanter mv.  
Sarah Hellebek var på valg og blev valgt til at fortsætte i bestyrelsen. 
 
7. Diskussion af indkomne forslag 
Ingen indkomne forslag. 
 
8. Evt. 
Bjørn oplyste om naturgruppen tilknyttet Brinkholm. Der er ikke nogen 
baseline for biodiversiteten, men man kan se, at biodiversiteten forbedres 
hele tiden.  
 
Der blev spurgt ind til, hvornår stuelejligheden er ledig. Jacob svarede, at 
den er planlagt til færdiggørelse efter sommerferien og forklarede, at der 
bliver arbejdet på det løbende i den nedsatte bygningsgruppe. 
 
Rasmus takkede af for i dag til klapsalver. 
 
 


